
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 12. december 2019 stillet følgende spørgsmål nr. 3 

(aktstykke 70) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 3:  

”Vil ministeren detaljeret redegøre for, hvorfor ministeren ikke allerede på regerin-

gens finanslovsforslag har sikret de nødvendige midler til Styrelsen for Patientklager, 

da hele Folketinget siden foråret har været vidende om behovet for tilførsel af ekstra 

ressourcer og behovet for udarbejdelsen af en handlingsplan på området?” 

 

Svar: 

Indledningsvist kan jeg konstatere, at arbejdet med beregningerne bag handlingspla-

nen har været komplekst. Fokus har været – ud fra klare målsætninger om sagsbe-

handlingstider og afvikling af ophobede sager – at estimere merudgifterne forbundet 

med handlingsplanen.  

 

Dernæst skal det påpeges, at langt størstedelen af de estimerede merudgifter forbun-

det med handlingsplanen for Styrelsen for Patientklager ligger i 2019, hvorfor disse  

ikke har kunnet håndteres på finansloven for 2020, men kun på et aktstykke for inde-

værende år. Det er således normalt, at ændringer i indeværende år håndteres på akt-

stykker. 
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